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INFORMACE ZE ZASEDÁNÍ RADY MĚSTA SLAVONICE

Rada města souhlasí s  použitím ko-
munikací na pozemcích parc. č. 806/1 
a  1172 v  obci Slavonice a  k.ú. Maříž 

Rada města schvaluje udělení souhla-
su k využití veřejně přístupné účelové 
komunikace (spojnice mezi komu-
nikací 111/40632 Slavonice -Stálkov 
a 11/152 Slavonice - Staré Město pod 
Landštejnem) pro zajištění parková-
ní a  přístupu účastníků a  návštěvní-
ků akce Přepadení řopíků 1938 dne 
5.  8.  2023 a  souhlasu k  jednání ža-
datelky s  PČR -dopravní inspektorát 
a  Městský úřad Dačice -odbor do-
pravy ohledně stanovení přechodné 
úpravy provozu na veřejně přístupné 
účelové komunikaci dne 5. 8.  2023 s   
tím, že pořadatel zajistí pořadatelskou 
službu, plochy pro parkování, WC pro 
návštěvníky a úklid po skončení akce.
Rada města bere na vědomí infor-
maci o uzavření smlouvy o dílo mezi 
městem Slavonice a f-plan, spol. s r.o., 

pro příjezd ke stavbě v rámci projek-
tu „Revitalizace Mařížského mokřa-
du“ společností Refugium, a.s., IČ: 

Výpis unesení z 19. zasedání Rady města slavonice ze dne 10.5.2023

Výpis unesení z 20. zasedání Rady města slavonice ze dne 24.5.2023

17274010, Ovenecká 341/46, Bubeneč 
(Praha 7), 170 00 Prah

6 2023

náměstí Míru 460, 378 81 Slavonice, 
IČO: 260 89 297, na vypracování pro-
jektové dokumentace pro stavební 
povolení a  realizaci stavby „Oprava 
místní komunikace v ulici Julia Fučí-
ka ve Slavonicích“. 
Rada města schvaluje záměr prodeje 
části pozemku p.č. 9344/1 v obci a k.ú. 
Slavonice do vlastnictví žadatelů.
Rada města schvaluje uzavření Doho-
dy o spolupráci mezi městem Slavoni-
ce a pořadatelem Filmovou a televiz-
ní společností Total HelpArt T.H.A., 
s.r.o., Nad spádem 639/16, Podolí, 147 
00 Praha 4, IČO: 47115165 v  rámci 
pořádání filmového a hudebního fes-
tivalu SLAVONICE FEST 2023.
Rada města schvaluje podání žádosti 
o  poskytnutí dotace z  podprogramu 
Podpora obnovy a  rozvoje venkova 

-117D8210E Rekonstrukce a přestav-
ba veřejných budov na akci „Rekon-
strukce Městského úřadu Slavonice“.
Rada města schvaluje poskytnutí věc-
ných darů účastníkům tenisového 
turnaje dvojic do celkové výše 1 100 
Kč.
Rada města schvaluje podání žádosti 
o  poskytnutí dotace z  podprogramu 
Podpora obnovy a  rozvoje venkova 
--117D8210A Podpora obnovy míst-
ních komunikací na akci „Obnova 
místní komunikace v ulici Julia Fučí-
ka ve Slavonicích“.
Rada města pověřuje starostu jedná-
ním se Základní školou Dačice, Ne-
ulingerova 108 a  Jihočeským krajem 
o  financování rekonstrukce sociální-
ho zařízení na pracovišti ve Slavoni-
cích.
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INFORMACE ZE ZASEDÁNÍ ZASTupITELSTVA MĚSTA SLAVONICE
Výpis usnesení z 5. zasedání zastupitelstva města slavonice ze dne 31. 05. 2023

Zastupitelstvo města schvaluje aktuali-
zaci Strategického plánu udržitelného 
rozvoje města Slavonice do roku 2025.
Zastupitelstvo města schvaluje vstup 
města Slavonice do Svazu měst a obcí 
Jihočeského kraje, IČ: 68543727, 
se sídlem v  Českých Budějovicích 
za podmínek uvedených v  návrhu 
smlouvy.
Zastupitelstvo města schvaluje poskyt-
nutí finančního daru ve výši 7 000 Kč 
pro Slavonickou renesanční společ-
nost, z.s., IČ: 60818921, sídlem Na po-
toku 629, 378 81 Slavonice na činnost 
za podmínek uvedených v žádosti.

Zastupitelstvo města schvaluje po-
skytnutí finančního daru ve výši 
35 000 Kč pro Slavonickou renesanční 
společnost z.s., IČ: 60818921, sídlem 
Na potoku 629, 378 81 Slavonice na 
akce vyjma Adventního jarmarku za 
podmínek uvedených v žádosti.
Zastupitelstvo města schvaluje priori-
ty realizace plánu společných zařízení 
v rámci Komplexní pozemkové úpra-
vy v k.ú. Slavonice, a to takto:
1. VC 51 – CESTA OKOLO KOLEJÍ 
SMĚR MUTIŠOV
2. VC 3,VC 8 – CESTY OD VELKÉ-
HO SLAVONICKÉHO RYBNÍKU 

NA SILNICI DO ČESKÉHO RU-
DOLCE
3. VC 15R, VC 17R – CESTY A MŮS-
TEK OD SILNICE NA PÍSEČNÉ 
K CYKLOSTEZCE
4. VC 5a, VC 5c-R – CESTY OD SIL-
NICE NA Č. RUDOLEC KE KOSTE-
LU BOŽÍHO TĚLA A  NA SILNICI 
NA STÁLKOV
5. VC 18, DC 79, DC 87 - CESTY OD 
ESEKU SMĚR MAŘÍŽ
6. IP 25  – STROMOŘADÍ OKOLO 
CEST OD ESEKU SMĚR MAŘÍŽ

Karel Macků, 
tajemník MěÚ Slavonice
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Z programu jednání:
1. Kontrola plnění usnesení 
z minulé doby:
ZM vzalo na vědomí.
2. Aktualizace Strategického 
plánu udržitelného rozvoje města 
Slavonice: 
Stávající Strategický plán prodloužíme 
o 1 rok, tedy do roku 2024/2025. Dů-
vodem je, že chceme požádat o dotace 
na opravu a rekonstrukci povrchu ulic 
Julia Fučíka, Nádražní a část ulice Na 
potoku. Dále chceme zažádat o dotaci 
na opravu budovy městského úřadu. 
Proto je třeba Strategický plán pro-
dloužit a uvést v něm tyto záměry.
ZM schválilo usnesení.
3. Vstup města Slavonice do 
Svazu měst a obcí Jihočeského kraje:
Jsme již členem celostátního Svazu 
měst a  obcí České republiky, který je 
zaměřen více koncepčně. Zástupcem za 
Slavonice je starosta Ing. Hynek Blažek.
Nyní bychom se rádi stali členem Sva-
zu měst a obcí JČ kraje, který je zamě-
řen více prakticky.
Přinese nám to lepší vyjednávací pozici 
s různými organizacemi, nadřazenými 
úřady a při získávání dotací. Zástupcem 
za Slavonice bude tajemník MěÚ Slavo-
nice Ing. Karel Macků (zástupce bude 
následně schvalovat rada města).
Členský poplatek na rok je 4 000 Kč jako 
paušál plus 1,50 Kč na občana a rok.
ZM schválilo usnesení.
4. Finanční dar pro Slavonic-
kou renesanční společnost, o.s.
Činnost spolku zastupitelům i přítom-
né veřejnosti přiblížila Mgr. Zdeňka 
Chadimová.
Přislíbila zaslat zastupitelům města Vý-
roční zprávu spolku.
Po diskuzi ZM schválilo finanční dar ve 
výši: 7000 Kč na činnost a 35 000 Kč na 
akce (vyjma adventního jarmarku, na 
který je možno zažádat separátně na 
podzim 2023).
5. Různé: Schválení priorit 
a realizace plánů společných zaříze-
ní v  rámci Komplexní pozemkové 
úpravy v k.ú. Slavonice. 

Připravuje se realizace nové cyklostez-
ky Slavonice  – Dačice (a  dále Telč  – 
Třešť – Jihlava), která navazuje na cyk-
lostezku na rakouské straně. Je vypsána 
dotační výzva na výstavbu cyklostezek, 
která končí na podzim 2023. Slavoni-
ce mají eminentní zájem projekt cyk-
lostezky podpořit a  to zejména kvůli 
úseku Slavonice – Mutišov, který je po 
silnici pro cyklisty velmi nebezpečný. 
Realizace projektu bude vyžadovat in-
vestici dotčených měst a obcí, JČ kraje 
a  Kraje Vysočina a  Státního pozem-
kového úřadu. Dále pravděpodobně 
bude investičně participovat Rakousko 
(Dolní Rakousy, program česko  – ra-
kouské spolupráce).
Cyklostezka by měla být zpevněná, 
přístupná i pro zemědělskou techniku. 
Každopádně ale není možné cyklostez-
ku realizovat bez dotací, a proto je pro 
Slavonice nyní prioritou zařadit se do 
tohoto většího projektu.
Návrh usnesení: ZM schvaluje priori-
ty realizace plánu společných zařízení 
v rámci Komplexní pozemkové úpra-
vy v k.ú. Slavonice. ZM schválilo usne-
sení ve znění:
1. Cesta kolem kolejí směr Mutišov.
2. Cesta od velkého Slavonického ryb-
níku na silnici do Českého Rudolce.
3. Cesta na Písečnou, kde bude můstek.
4. Cesta od Dobré vody ke kostelu sva-
tého Ducha a na Stálkovskou.
5. Cesta od ESEKu směrem na Maříž.
6. Stromořadí okolo cest od ESEKu 
směr Maříž.
6. Diskuze:
a) Rekonstrukce silnice Slavonice – Da-
čice by měla začít 1. 8. 2023. Letos by se 
měl dělat úsek Liščí hory – Peč a příští 
rok Slavonice – Peč. Rekonstrukce by 
měla zahrnout i úsek od dačického pře-
jezdu ke staré benzině ve Slavonicích.
b) Dotaz na stav Slavonického potoka, 
který je v  neutěšeném stavu, celý za-
rostlý. Vlastník (Lesy ČR) by měl bě-
hem června uklidit a vysíct koryto. Přes 
léto by pak potok udržovalo město. 
c) Dotaz na havarijní stav betonové ces-
ty za základní školou směrem kuželna 

a u zdravotního střediska. O prázdni-
nách by se měly největší výmoly spravit 
pomocí „betonového asfaltu“. Realizo-
vat bude Podnik města Slavonice s.r.o. 
Půjde o lokální opravu výmolů, nikoliv 
o celkovou opravu komunikace.
d) Vývoj ohledně schválení Územního 
plánu. Procesuje se, čeká se na vyjád-
ření dotčených orgánů státní správy na 
další připomínky Ing. Nevrklové, které 
musely být zpracovány projektantem. 
Veřejné projednání by mělo být kon-
cem léta.
e) Lavičky na sídlišti: je jich tam málo, 
mělo by jich být více. Návrhy na umís-
tění laviček nechť občané zasílají mai-
lem starostovi a místostarostce. Návrhy 
se zhodnotí a  lavičky se případně na 
navržená místa postupně osadí. f) Zá-
měr výstavby velkokapacitních jatek 
v areálu bývalého JZD. Vlastník objektu 
údajně vyslovil záměr na výstavbu jatek 
ve Slavonicích v souvislosti s plánova-
nou výstavbou drůbežárny v k.ú. Píseč-
né. Starosta města Slavonice však nebyl 
dosud nikým osloven ani informován 
o takovém záměru ve Slavonicích, tudíž 
není možné nyní o ničem takovém jed-
nat ani spekulovat. V souvislosti s tím je 
potřeba si uvědomit, že je naší prioritou 
brzké schválení ÚP, kde je toto území 
kvalifikováno jako bytová výstavba, 
obchod a  drobné podnikání oproti 
původnímu účelu ve stále platném ÚP 
(velkochov hospodářských zvířat atd.)
g) Informace o  výstavě v  Senátu ČR 
„Spolkový dům Slavonice 10 let“, která 
byla zahájena dne 6. 6. 2023 a potrvá 
tamtéž až do 19. 6. 2023.
h) Pochvala úprav parku a  dotaz na 
využitelnost zde instalovaného cvičeb-
ního náčiní. Zdá se dost vysoké a nevy-
užitelné. Je totiž určeno jen pro „zdatné 
sportovce, od 14 let a max. hmotnost 
90 kg“, což pravděpodobně nebude mít 
moc uživatelů. Starosta se bude infor-
movat u dodavatele, zda je možná ně-
jaká dodatečná úprava, aby bylo náčiní 
možno více používat.

 Veronika Kovář Matejová, 
zastupitelka

NEOFICIÁLNÍ ZÁpIS Z VEřEjNéhO ZASEDÁNÍ ZASTupITELSTVA MĚSTA 
SLAVONICE ZE DNE 31.5.2023
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DOTACE jEšTĚ jEDNOu

DAčICkOu NEMOCNICI TAké LETOS pODpOřÍ jEjÍ NADAčNÍ FOND

S určitým zpožděním reaguji na člá-
nek senátora Miloše Vystrčila z před-
minulého vydání Slavonických no-
vinek. Toto zpoždění je důsledkem 
toho, že jsem pro objektivitu musel 
dohledat příslušné doklady, které 
jsou až 20 let staré. K obsahu tohoto 
článku uvádím:
1. Skoro po 25 letech někdo z vrcho-
lových politiků (navíc člena ODS) 
akceptuje výstupy z  kontrolní čin-
nosti NKÚ a jsem za to rád.
2. Nechci strašit, ale zejména Výroč-
ní zprávy NKÚ jsou psány velmi di-
plomatickým jazykem, takže skuteč-
nost je většinou horší.
3. Dotace zahrnují velmi subjektivní 
pojetí toho či těch, kteří je poskytují, 
což z hlediska daňového poplatníka 
znamená riziko krátkodobosti nebo 

neúčinnosti vynaložených veřejných 
prostředků.
4. Přesně před 20 lety, při předvstup-
ních jednáních EU, byl v součinnosti 
s  německou obdobou NKÚ (Bun-
desrechnungshof) zpracován kont-
rolní závěr 02/10, kde byly uvedeny 
základní podmínky tzv. programo-
vého financování, které mělo zajistit 
objektivnější a  efektivnější vynaklá-
dání veřejných prostředků.
5. Tyto základní podmínky spočívaly 
v tom, že musí být  určeny strategic-
ké a koncepční cíle a na ně navazující 
realizační cíle tak, aby byla zajištěna 
společenská efektivita vynaložených 
veřejných prostředků.
6. Kontrolní akce 06/36, která měla 
ověřit, jak jsou výstupy z  výše uve-
dené kontrolní akce plněny a  byla 

projednávána na podzim roku 2007 
kontrolním výborem Poslanecké 
sněmovny ČR. Při  projednávání 
vystoupil poslanec Búrgermeistr 
(ODS) a bez jakýkoliv okolků  zaká-
zal NKÚ tento typ kontrolních akcí. 
Jediný poslanec Libor Ježek (ODS) 
s tím nesouhlasil.
7. Absence důsledného prosazování 
návaznosti koncepčních a  realizač-
ních cílů na systém vynakládání ve-
řejných prostředků vede ke stávají-
címu chaotickému stavu současného 
dotačního systému.
Výsledkem dvacetiletého zanedbává-
ní této problematiky je stav, kdy stát 
musí přistoupit k šetření typu „ať to 
stojí, co to stojí“.

Petr Skála, 
člen NKÚ do roku 2010

Správní rada Nadačního fondu Ne-
mocnice Dačice na schůzi 29. května 
jednoznačně odsouhlasila finanční 
podporu Nemocnici Dačice částkou 
200 tisíc korun. Za tu Nemocnice 
nakoupí sprchové lůžko na hygienu 
nepohyblivých pacientů a  motodla-
hu pro rehabilitaci kolenních a  ky-
čelních kloubů, o  které požádala. 
V loňském roce nadační fond posky-
tl z vybraných peněz Nemocnici Da-
čice celkem 300 tisíc korun na koupi 
čističky vzduchu, varného kotle pro 
zajištění celodenní stravy pro paci-
enty LDN, kladkovou věž pro silový 
trénink pooperačních a  poúrazo-
vých končetin a na opravu rentgeno-
vého přístroje. 
Na schůzi správní rady nadačního 
fondu došlo také k  jejím personál-
ním změnám a  sice Ing. Jan Kout-
ný, který je v radě za obec Třebětice, 
a  Jan Dvořák za obec Olší ukončili 
činnost. Nově je nahradili za obec 
Olší starostka Mgr. Lenka Brychtová 
a za Třebětice starosta Pavel Chalupa. 
Ten zároveň získal mandát na 3 roky. 

Mně byl ve správní radě prodloužen 
tříletý mandát a  zároveň jsem byl 
zvolen jejím předsedou. Mgr. Jiřímu 
Doležalovi byl prodloužen tříletý 
mandát v dozorčí radě.
Další schůzka proběhne na podzim 
přímo v prostorách Nemocnice Da-
čice.

Rád bych zde připomněl něco z his-
torie Nadačního fondu Nemocnice 
Dačice. Ten existuje od roku 2000 
a  první schůze za účasti zástupců 
měst a  větších obcí se uskutečnila 
v  říjnu 1999. Přítomní zástupci se 
shodli na podpoře Nemocnice Dači-
ce a 30. března 2000 smlouvy o zří-
zení Nadačního fondu Nemocnice 
Dačice podepsalo celkem 28 měst 
a  obcí z  okresů Jindřichův Hradec, 
Jihlava, Třebíč a Znojmo. Ty všechny 
do fondu zasílají příspěvky a v sou-
časné době je to 7 korun na obyva-
tele za rok. Nadační fond byl zřízen 
za účelem zlepšování zdravotní péče 
poskytované pacientům Nemocnice 
Dačice. 

Mezi podporovateli fondu svými 
jednorázovými dary jsou také fy-
zické osoby nebo podnikatelské 
subjekty. Hned v prvním roce půso-
bení pořídil fond z  příspěvků členů 
ventilátor  – přístroj k  podpoře dý-
chání a 4 polohovací lůžka v hodno-
tě 522 060,– Kč a v průběhu let další 
potřebné přístroje pro zlepšení péče 
o pacienty. 
A  co mě, kromě profesionální péče 
lékařů a  zdravotnického personá-
lu v  Nemocnici Dačice, potěšilo? 
V  květnu letošního roku zahájila 
provoz nového bistra. Vznikly tu 
moderní prostory pro kantýnu a  to 
při poslední modernizaci hlavního 
pavilonu. V patře je prodejna a mů-
žete si tu i posedět a vybrat si z na-
bídky studených i teplých jídel.
Chtěl bych za Nadační fond Nemoc-
nice Dačice moc poděkovat všem 
dárcům. Jejich pomoci pro nemoc-
nici, která je nejmenší v kraji, si moc 
vážíme.

Jan Bartošek, místopředseda PSP ČR
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MILOSTIVé LéTO III
I v roce 2023 zřejmě dostanou dlužníci 
šanci zbavit se některých svých dluhů. 
Legislativní návrh Milostivého léta III 
vypracovalo Ministerstvo financí ČR 
a Ministerstvo práce a sociálních věcí 
ČR. Na příslušném zákonu chybí už 
jen podpis prezidenta republiky. Zá-
kon by měl být účinný od 1. 7. 2023. 
Cílem tohoto zákona je, aby se lidé, 
kteří jsou v dluhové pasti, mohli vrá-
tit do běžného osobního a pracovního 
života. Lidé, kteří se zbaví své dluhové 
zátěže, mohou znovu pracovat na pra-
covním trhu a odvádět daně, sociální 
a zdravotní pojištění. Stát si také slibu-
je, že budou uhrazeny jinak těžko vy-
mahatelné pohledávky. 
Milostivá léta z roku 2021 a z roku 2022 
se soustředila hlavně na možnost od-
puštění úroků a penále z dluhů u stát-
ních či veřejnoprávních institucí, které 
byly vymáhány soudním exekutorem. 

Jednalo se hlavně o dluhy na zdravot-
ním pojištění, nezaplacené pokuty či 
koncesionářské poplatky a další. Může 
jít také o dluhy za jízdu načerno, dluhy 
za nájem v obecním bytě, dluhy vůči 
některým dodavatelům energií a  ne-
doplatky za odvoz odpadu.
Letošní milostivé léto se bude týkat 
především nezaplacených daní a  so-
ciálního pojištění. Tyto dluhy neřeší 
exekutoři, ale jednotlivé dotčené úřa-
dy – Finanční úřad ČR, Česká správa 
sociálního zabezpečení, Celní správa. 
Vztahovat se bude také k  justičním 
pohledávkám ve správě soudů nebo 
Vězeňské služby ČR. Popřípadě jde 
o  nedoplatky vůči městům či obcím 
(poplatek za svoz komunálního odpa-
du, hřbitovní poplatky a  dluhy, které 
lidé vůči městům a obcím mají). 
Podmínkou pro využití této akce 
a  zbavení se dluhů je opět zaplacení 

původní dlužné částky a  poplatku za 
exekuční nebo správní náklady. Pená-
le a poplatky mu úřady odpustí. Doba 
splácení dluhu byla prodloužena na 5 
měsíců. Tedy od 1. července 2023 do 
30.  listopadu  2023. Pokud je jistina 
již uhrazená, dojde k  odpuštění pří-
slušenství pouze na základě samotné 
žádosti. Odpuštění se netýká příslu-
šenství u  jistin vymáhaných soudním 
exekutorem (které byly předmětem 
Milostivého léta I a II), a dále u jistin 
vymáhaných cestou mezinárodní po-
moci. 
O  prominutí sankcí mohou dlužníci 
žádat už nyní, ovšem úřady jim vy-
hovět nemusí. Poskytnout by jim však 
měly informaci o aktuální výši nedo-
platku. Na přípravě svého oddlužení 
tak mohou dlužníci začít pracovat 
ihned. 

VELETRh VĚDY – VýZVA pRO NAšE škOLY
Když mě předsedkyně Akademie věd 
profesorka Eva Zažímalová zvala na 
festival Veletrh vědy, který se konal na 
výstavišti PVA EXPO Praha v Letňa-
nech od 8. do 10. června 2023, poprav-
dě jsem netušil, o jak velkou a zajíma-
vou akci se jedná.
Když jsem se na Výstaviště ve čtvrtek 
8. června dostavil, chodil jsem nadšeně 
od jednoho stánku k druhému a napří-
klad se díval, k čemu je dobré zkoumá-
ní starých rukopisů našeho tasovské-
ho rodáka Jakuba Demla. Kousek dál 
jsem si mohl zkusit namíchat barvy, 
které používají malíři při tvorbě svých 
pláten a  u  dalšího stánku, u  kterého 
jsem se zastavil, zase prakticky předvá-
děli, jak se mění magnetické vlastnosti 
kovů při jejich zpracování. Pořád plno 
bylo také před stánkem, kde velmi jed-
noduchým pokusem demonstrovali 
vznik tornáda.
Přiznávám, že jsem se během návštěvy 
veletrhu vracel střídavě do svého mládí 
a do svých učitelských let. Především 
jsem však viděl kolem sebe spousty 

mladých lidí, kteří se o výsledky sou-
časného českého výzkumu v  přírod-
ních, technických, humanitních i spo-
lečenských oborech opravdu zajímali.
Smyslem mého článku však není popi-
sovat vzpomínky, které se mi vybavily, 
ale především upozornit na možnosti, 
jak u  studentek a  studentů podpořit 
zájem o vzdělávání, výzkum a vědecké 
bádání. Přestože návštěvnost Veletr-
hu vědy v letošním roce bude, věřím, 
atakovat 50 000 návštěvníků, jsem pře-
svědčen, že především mimopražské 
školy a mimopražští učitelé o možnos-
ti veletrh navštívit nemusí vědět.
Na závěr si tedy dovoluji uvést, že Vele-
trh vědy připravuje Akademie věd ČR 
pravidelně a je možné si návštěvu do-
předu objednat. Vstup je zdarma. Ob-
jednávky návštěv je vhodné učinit dle 
pokynů na www.veletrhvedy.cz. Pro 
příští rok 2024 zatím pokyny nejsou 
vypsány, ale jistě je možné požádat 
o zaslání zprávy, kdy budou informace 
k dispozici, na již dnes na webu uvede-
né kontakty.

Moc bych si přál, kdyby i  naše školy 
z  Vysočiny více využily možnost Ve-
letrh vědy s  žáky navštívit. Pokud by 
se vyskytl jakýkoliv problém ohledně 
zajištění možnosti návštěvy v  příštím 
roce, rád pomohu. Právě rozvoj zájmu 
o výzkum o badatelskou činnost pova-
žuji v dnešním světě za velmi důležitý. 
Zdaleka ne všichni vymyslíme světo-
vý objev, ale rozvíjet kritické myšlení, 
zvídavého ducha a  touhu poznávat 
nepoznané je jedním ze smyslů a při-
rozených atributů našich životů, který 
nám umožňuje překonávat překážky 
a problémy, prožívat radost z poznání 
a ze života se opravdu těšit.

Miloš Vystrčil, senátor

pokračování na další straně
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ZpRÁVIčkY ZE Zš pRAkTICké
V měsíci květnu proběhl v ZŠ prak-
tické miniprojekt Řemesla. Velké po-
děkování patří paní Martě Tunklové, 
která přijela do naší školy ochotně i 
s hrnčířským kruhem . Na místě zde 
předvedla dětem jak vytvořit z hrud-
ky hlíny pěknou nádobu. Děti si pak 
pod jejím dohledem mohly vyrobit 
hrneček, misku apod. Paní Marta T. 
pak ještě výrobky odvezla na vypále-

ní a děti je dostanou na památku spo-
lu s vysvědčením.
V rámci miniprojektu Řemesla jsme 
také navštívili místní Stavební huť, 
kde pan A. Žampach ukázal dětem 
zařízení hutě a výrobky, které tam 
vznikají. Žáci jeho výklad pozorně 
sledovali a také měli spoustu zvěda-
vých otázek, na které jim pan Žam-
pach ochotně odpovídal.

Začátkem června jsme se s dětmi 
zúčastnili okresního kola atletického 
čtyřboje v J.Hradci. Pochvala patří 
Tereze a Monice Holubové, Lence 
Majstrové a Kristýně Kadlecové, kte-
ré soutěžily v kategorii starších děvčat 
a Ondřeji Kvašnému a Josefu Holu-
bovi, kteří nás zastupovali v kategorii 
starších chlapců. Celý tým našich zá-
vodníků předvedl pěkné výkony.

Dana Zichová

ZpRÁVY Z MATEřSké škOLY

Toto kulaté výročí se samozřejmě 
neobešlo bez pořádné oslavy, která 
se konala v  pátek 26.  6.  2023. Slav-
nostní odpoledne patřilo nejen dě-
tem, ale i  jejich rodinám, bývalým 
zaměstnancům a  absolventům, pří-
znivcům a  veřejnosti, tedy všem, 
kteří měli chuť školku navštívit. 
Čestnými hosty byly obě bývalé ře-
ditelky školy Marta Valentová a Mgr. 
Vítězslava Benešová, pozvání přijali 
také zástupci zřizovatele, spolupra-
cujících organizací, škol a školských 
zařízení. Příchozí přivítaly učitelky 
v  upravené a  vyzdobené zahradě, 
všichni obdrželi drobný upomínko-
vý dárek. Slavnostní program zahá-

jily děti veselou hudební pohádkou 
„Domeček“. Po proslovu ředitelky 
školy Ing. Mgr. Marcely Špringerové 
a  starosty města Ing. Hynka Blažka 
si hosté mohli prohlédnout prosto-
ry školy, školní kroniky a  fotogra-
fie, výstavy dětských prací, hraček 
a  pomůcek. Malí i  velcí návštěvníci 
si mohli posedět, popovídat a občer-
stvit se na bylinkové terase nebo se 
vyfotit v  originálních fotokoutcích. 
Děti si zazpívaly, zatančily a  zasou-
těžily s úžasnou Janou Rychterovou, 
která zpestřila oslavu svým  progra-
mem Zpívací písničky. Počasí nám 
přálo a díky společnému úsilí všech 
zaměstnanců školy, kteří vše pečlivě 

Mateřská škola slavonice slavila 40. narozeniny
připravili, jsme si prosluněné, téměř 
letní odpoledne báječně užili. Osla-
vu jsme zakončili setkáním bývalých 
a současných zaměstnanců.
Mnohokrát děkujeme za přízeň 
a  školce přejeme do dalších let vše 
nejlepší.
Nejen mateřská škola v červnu slavi-
la. „Narozeniny“ měla také ZŠ Slavo-
nice a budoucí školáci si v rámci Dne 
otevřených dveří mohli prohlédnout 
prostory školy i  kulturní program. 
Společně jsme slavili také Meziná-
rodní den dětí. Ve třídách a na školní 
zahradě připravily učitelky pro děti 

pokračování na další straně

Mateřská škola slaVonice oznaMuje
V době od 24. 7. 2023 do 11. 8. 2023 bude 

uzaVřena 
otevřena bude od 14. 8. 2023. 

noVý školní Rok začíná 4. 9. 2023.

Více informací lze nalézt na interne-
tových stránkách https://www.denik.
cz/ekonomika/milostive-leto-2023.
html; https://www.mfcr.cz/cs/aktua-
lne/tiskove-zpravy/2023/danove-mi-
lostive-leto-50121; https://www.e15.

cz/milostive-leto-2023-podminky-
termin-zadost. 
Samozřejmě se můžete obrátit na od-
bor sociálních věcí MěÚ Dačice, Mgr. 
Lada Štěrbová (384 401 249, soc.kura-
tor@dacice.cz) nebo Mgr. Irena Vašíč-

ková (384 401 284, soc.prace1@dacice.
cz), kde je možné získat podrobnější 
informace a kontakty na dluhové po-
radenství.

Lada Štěrbová, 
sociální pracovnice
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zábavné hry a soutěže, nejstarší děti 
vyrazily na cestu za pokladem. Měs-
to věnovalo dětem veselou divadelní 
pohádku Princezna, Luciáš a mako-
vé buchty, dětem ve školce přispěli 
do dárkových balíčků manželé Něm-
covi a P. Geisler. Děkujeme.
Známé lidové písničky, říkadla a roz-
počítadla jsme si společně zazpívali 
a zarecitovali v Písničkovém slabiká-
ři Ivana Urbánka, a protože písniček 
není nikdy dost, děti v mateřské ško-
le navštívili učitelé a mladí muzikan-
ti ze Základní umělecké školy z Da-
čic. V dopoledni plném hudby nám 
představili rozličné hudební nástro-
je, děti si poslechly ukázky z klasic-
ké hudby, lidových písní i filmových 
melodií a  některé jsme si společně 
zazpívali.
Na návštěvu mezi včelky pozvaly 
děti z II. a III. bloku slavonické vče-
lařky Jana Švaříčková a Jana Macho-
vá. Děti byly předem poučeny, jak se 
mezi včelami chovat, a tak návštěvu 

absolvovaly bez jediného žihadla! 
Seznámily se s  úlem a  včelařským 
náčiním, našly včelí královnu, v pro-
skleném úlu pozorovaly pracující 
včely nebo proces vytáčení medu 
z  rámečků. Děti zjistily, že nejen 
včelky, ale i včelaři mají spoustu prá-
ce, než si můžeme na sladkém medu 
pochutnat. Na závěr všichni čerstvý 
med ochutnali, a protože všem moc 
chutnal, dostaly děti sklenici medu 
do školky.
V mateřské škole pozorují děti také 
jednu z  nejúžasnějších přírodních 
proměn hmyzí říše, a  to přemě-
nu housenky v  barevného motý-
la. K  MDD dostaly děti jako dárek 
Motýlí školní sadu s 33 housenkami 
babočky bodlákové pro pozorování 
ve třídě. Po skončení experimentu 
společně vypustíme motýly na školní 
zahradu. Babočka bodláková žije po 
celém světě, a proto jejich vypuštění 
do volné přírody nijak neovlivní rov-
nováhu druhů.

Prázdniny už klepou na dveře a z na-
šich předškoláků se brzy stanou školá-
ci. Aby pro ně byl přechod mezi škol-
kou a  školou co nejhladší, připravili 
si pro ně kamarádi ze 2. třídy s p. uč. 
V. Bitalovou sportovní dopoledne na 
školním hřišti. Děti si vyzkoušely, co 
obnáší hodina tělocviku – fotbal, skok 
daleký, hod míčkem, sprint a oběhnu-
tí kolem stadionu. Zvládli všichni.
V  letošním červnu čeká nově na 
předškoláky také pasování na ško-
láky. Společně se žáky 1. třídy ZŠ, 
učitelkami a ředitelkou MŠ dostanou 
děti šerpu školáka a  upomínkové 
předměty jako připomínku na ma-
teřskou školu.
Společně se těšíme na třídní výlety 
na farmu v Mutišově a do Městského 
muzea v Dačicích. Užijte si prázdni-
ny plnými doušky a pěkné léto všem 
přejí zaměstnanci mateřské školy ve 
Slavonicích!

E. Karásková, M. Novotná, 
J. Vacková

ZpRÁVY ZE ZÁkLADNÍ škOLY
okresní kolo olympiády z čjal
5.  dubna  2023 se v  budově DDM 
v  Jindřichově Hradci uskutečnila 
soutěž nejlepších mladých „češti-
nářů“ okresu. Oproti minulým lé-
tům došlo k  jedné změně. Každou 
z  přihlášených škol reprezentovali 

dva žáci, a  tak se ve dvou učebnách 
poměřilo ve znalostech gramatiky 
a slohových dovednostech celkem 49 
zúčastněných. 
Naši reprezentanti, Markéta Šimán-
ková a Vojtěch Holub, se neumístili 

na předních příčkách. Tak naplnili 
tradiční pravdu o  tom, že není úpl-
ně důležité zvítězit, ale že i  účast je 
zkušeností a  výzvou. Oběma za re-
prezentaci školy děkuji. 

 Jan Říha

návštěva slavonické huti
Ve čtvrtek dne 13.  dubna  2023 na-
vštívili žáci 8. A Stavební huť Slavoni-
ce, kde se věnují především odborné 
péči o historické památky a restaurá-
torství. Žáci 9. A absolvovali stejnou 
přednášku o  dva dny dříve. Cílem 

této návštěvy bylo mimo jiné přiblí-
žit řemesla žákům základní školy. 
V první části setkání byli žáci seznáme-
ni s historií Slavonic, dále pak s typický-
mi řemesly a řemeslnými postupy, kte-
ré byly charakteristické pro předchozí 

historická období. Následně měli žáci 
možnost prohlédnout si místní restau-
rátorské a řemeslné dílny. Průvodci jim 
byli pan Daniel Chadim a paní Zdeňka 
Chadimová, kterým tímto děkujeme. 

 Karolína Chmelová

McDonald’s cup
V  úterý 25.  4.  2023 se naše škola 
zúčastnila turnaje McDonald’s  Cup 
v Jindřichově Hradci. Reprezentovali 
nás žáci 3. a 4. třídy: Tomáš Doležal, 
Adam Fuka, Erik Máca, Katarína 
Malá, Kvido Krejča, Dominik Zrů-

bek, Eliáš Skoumal, Matyáš Blecha, 
Adam Hadj Youcef, Lukáš Zelenka. 
Chlapci předvedli krásný výkon, 
vstřelili mnoho pěkných branek, ale 
soutěže se zúčastnily i lepší týmy a ze 
skupiny jsme tak nepostoupili.

Z turnaje jsme si odnesli řadu zážit-
ků a těšíme se na příští rok. Poděko-
vání patří nejen našim hráčům, ale 
také panu trenérovi Martinu Útrato-
vi, který nás na turnaj doprovázel.

Radka Novotná
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Minifotbal
Dne 4. května 2023 se na Tyršově sta-
dioně v  Jindřichově Hradci uskuteč-
nilo okresní kolo v  minikopané pro 
žáky  8. a  9. ročníků. Za slunečného 
počasí si na travnatém povrchu pomě-
řilo fotbalové dovednosti 17 družstev, 
která byla rozlosována do čtyř skupin, 
ve kterých se střetla systémem každý 
s každým. První dvě družstva ze sku-
pin sehrála čtvrtfinále, vítězové semifi-
nále a zápasy o 1. až 4. místo.
Slavonické družstvo postoupilo ze sku-
piny z druhého místa po remíze s žáky 

z Kardašovy Řečice (1:1) a vítězstvími 
nad žáky 3. ZŠ J. Hradec (1:0) a Gym-
názia Dačice (1:0).
Po vyrovnaném čtvrtfinálovém zápase 
se ZŠ Boženy Němcové Dačice (2:2) 
následovaly penalty, při kterých se více 
dařilo našim žákům. V semifinálových 
bojích jsme sice podlehli II. ZŠ Třeboň 
1:3 (pozdější vítěz), ale v  utkání o  3. 
místo jsme zdolali tým Nové Včelnice 
1:0 a zaslouženě tak vybojovali bron-
zové medaile.
Konečné pořadí: 1. II. ZŠ Na Sadech 

Třeboň, 2. I. ZŠ Štítného J. Hradec, 3. 
ZŠ Slavonice. 
Slavonickou základní školu úspěšně 
reprezentovali Dominik Jeroušek, Do-
minik Růžička, Matyáš Nosek, Jind-
řich Koutný, Michael Hambálek, Jan 
Madár, Jan Růžička, Jáchym Kosta, 
Patrik Panzer, Tobiáš Suchan, Pavel 
Kryzan a  Hana Marková. Gratulace 
patří nejen výše uvedeným žákům, ale 
i  trenérům slavonického Sokola, kteří 
některé z výše uvedených žáků trénují.

Luboš Schorný 

Projekt „čistá voda - základ života“
V pondělí 9. května absolvovali žáci 
9. ročníku projekt „Čistá voda“. Ve 
Starém Městě pod Landštejnem na-
vštívili úpravnu vody, suchý poldr 
a  vodní nádrž s  pitnou vodou Lan-
dštejn. Poutavý odborný výklad na 

vodním díle Landštejn zajistil hrázný 
pan Pavel Hrůza. Nechyběla ani pro-
hlídka podvodní štoly. 
Na úpravně vody nás s provozem po-
drobně seznámil pan Luděk Novák, 
zaměstnanec firmy ČEVAK a  vedoucí 

pracovník místní úpravny vody. Nabyté 
poznatky pak žáci následující den zpra-
covali v  úkolech z  přírodopisu a  che-
mie, jež prověřily jejich schopnost získat 
a správně zaznamenat potřebné údaje.

 Drahoslava Mikulášková

Přednáška o kyberšikaně
Ve čtvrtek 18. 5. 2023 se třídy 4. A a 5. 
A  zúčastnily besedy s  nprap. Věrou 
Mžikovou, příslušnicí Policie ČR. Ta 
s dětmi hovořila na téma bezpečného 

pohybu na internetu a  také o  trestní 
odpovědnosti pro mladé lidi do 15 let.
A  zazněly pojmy jako sociální sítě, 
podvodné prodeje, kyberšikana, ky-

bergrooming, sexting, trestní odpo-
vědnost, agresor, pachatel, oběť,

pokračování na další straně

krajské kolo oVoV
Po individuálních úspěších v okresním 
kole OVOV (Odznak všestrannosti 
olympijských vítězů) jsme se 3. května 
se skupinkou pěti sportovců (Jolana 
Machová, Jan Schorný, Ivan Majstr, 
Julie Jindráková, Karolína Kuncová) 
vydali do Tábora na krajské kolo.

Soutěže se zúčastnilo přes 350 žáků 
z  celého Jihočeského kraje, což bylo 
nejobsazenější kolo v republice. Sou-
těžilo se v  jiných disciplínách než 
v okresním kole – skok daleký, běh na 
60 metrů, hod míčkem, shyby a sedy 
lehy po dobu dvou minut a volitelná 

disciplína – běh na 1000 metrů nebo 
dribling. Naši závodníci si vytvořili 
nová osobní maxima a nejlépe dopadl 
Jan Schorný, který se umístil celkově 
na 11. místě a v běhu na 1000 m byl 
druhý, stejně jako Julie Jindráková.

 Pavla Schorná

o štít města Dačice
Dne 6. června se na stadionu v Da-
čicích uskutečnil po čtyřleté pauze 
již 21. ročník atletické soutěže O Štít 
města Dačice. Naše škola se zúčast-
nila s  cílem trofej získat, jako v po-
sledních letech. Z dvaceti předešlých 
ročníků jsme ji získali patnáctkrát. 
Konkurence byla velká. 

Závody probíhaly za příjemného 
sportovního počasí a tomu také od-
povídaly výkony. Žáci všech zúčast-
něných škol atakovali svá maxima. 
Naše děti si odvezly spoustu medai-

lí za individuální umístění. Avšak 
hlavní cena, Štít města Dačice, nám 
unikla a  my skončili na stříbrné 
pozici. Jednotlivá družstva mlad-
ších chlapců a  starších dívek zvítě-
zila, starší chlapci skončili stříbrní 
a mladší dívky braly čtvrtou pozici.
Družstva soutěžila v  tomto složení: 
mladší dívky – Machová Jolana, Tráv-
níčková Tereza, Černá Vendula, Cim-
bálníková Elen (6. A); Tesárková Lucie, 
Machová Jana, Foglová Eliška, Tůmo-
vá Laura, Parýzková Kamila, Neshy-
bová Michaela (7. A); mladší chlapci – 

Kotulán Patrik, Slabý Matouš, Havlík 
Pavel (6. A); Schorný Jan, Prílesan 
Šimon, Slabý Jan, Majstr Ivan, Kudr-
na Jan, Beran Leoš (7. A); starší dív-
ky – Pahl Johanna, Zabloudilová Ela, 
Jindráková Julie, Dvořáková Hedvika, 
Kuncová Karolína (8. A), Lazarovová 
Leontýna, Šimánková Markéta, Bárto-
vá Aneta (9. A); starší chlapci – Panzer 
Patrik, Růžička Jan (8. A), Nosek Ma-
tyáš, Duchoň Lukáš, Pavliš Richard, 
David Petr, Kryzan Pavel, Koutný Jin-
dřich, Jeroušek Dominik (9. A). 

 Pavla Schorná
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OSPOD (Orgán sociálně-právní 
ochrany dětí, hovorově „sociálka“)… 
Někteří žáci se opakovaně hlási-
li a  uváděli nejrůznější příklady 
a  vlastní zkušenosti a  paní nadpra-
porčice byla mírně překvapena, ko-

lik vědomostí mají žáci o nebezpečí 
výše uvedených a nutno říci podlých 
a špinavých praktik.
Podobnou, obsahově mírně uprave-
nou přednášku, absolvovali tentýž 
den i žáci 5. a 6. ročníku a  i oni na 

závěr vyplnili krátký dotazník, který 
jim byl předložen.
Beseda se vydařila, žáci se chovali 
vzorně.   
   Jan Říha

Pasování na čtenáře
Ve čtvrtek 18. května zažili prvňáčci 
slavnostní chvíli, kdy byli v  Městské 
knihovně ve Slavonicích pasováni na 
čtenáře. Nejprve jim paní knihovnice 
vysvětlila, co je to knihovna a proč se 
tam chodí (většina dětí už to věděla). 

Dozvěděli jsme se, odkud bylo paso-
vání převzato (pasování na rytíře). 
Princezna Kája (Karolína Suchanová) 
přečetla pasovací formuli, což jsou 
pravidla, podle kterých bychom se 
měli ke knize chovat. A pak už přišel 

ten očekávaný okamžik, kdy po pře-
čtení krátké otázky a  jejím zodpově-
zení nás král Karel všechny pasoval 
na čtenáře. Nyní mohou všichni prv-
ňáčci hrdě prohlásit,Už jsem čtenář.“

 Lenka Nosková

trestní odpovědnost dětí a mladistvých
Ve čtvrtek 18.  5. se žáci 8. A  a  9. 
A  zúčastnili preventivního progra-
mu Policie ČR. Během výkladu při-
blížila příslušnice PČR žákům obsah 
různých zdánlivě známých pojmů 
- např. krádež, loupež, přestupek, 
trestný čin atd. Mnohé překvapila 
informace o  zákazu činnosti, která 
může být trestem pro mladistvého, 
jenž řídil motorové vozidlo bez ři-
dičského oprávnění. 

Tabák je droga nejčastěji zneužívaná 
nejen mladistvými, ale i dětmi. Žeb-
říček oblíbenosti vede Lyft, tabáko-
vý sáček obsahující různá množství 
nikotinu. Přítomné svěží příchutě, 
např. máty, borůvky aj., zastírají 
velké nebezpečí vzniku závislosti. 
Prezentované video o tom, co vše se 
může stát během jedné oslavy naro-
zenin, bylo poutavé a místy až mra-
zivě pravdivé.

Mnoho přestupků dětí a mladistvých 
vzniká z  nerozvážnosti, snahy zalí-
bit se kamarádům, být v  partě, být 
„cool“. To je však pouze konstatování 
jedné z hlavních příčin závislostí, ale 
není to nijaká omluva. Řešením a je-
diným správným přístupem je cho-
vat se zodpovědně tak, abych v  bu-
doucnu ničeho nelitoval.

 Jiřina Habrová

ohlédnutí za Dnem otevřených dveří 
V pátek 19. června 2023 se na ZŠ Sla-
vonice konal Den otevřených dveří 
jako připomenutí a oslava u příleži-
tosti 45. výročí otevření nové slavo-
nické školy. Tento den byl na rozdíl 
od těch minulých stanoven na pátek, 
tedy den běžného vyučování a  den 
pracovní, čemuž byl přizpůsoben 
také opravdu velmi bohatý program. 
Tomuto důležitému pátku předchá-
zely obsáhlé přípravy, jež si vyžádaly 
veliký objem práce a  také nasazení 
všech pracovníků školy a  v  nemalé 
míře i  našich žáků, od těch malých 
z  1. stupně až po „deváťáky“, kteří 
budou zanedlouho naši školu opou-
štět.
Početní návštěvníci (blízcí žáků, 
čestní hosté i  různí zájemci zvědaví 
na to, jaká je tvář, ale především ni-
tro současné školy) mohli zhlédnout 
mnohé - bohatý kulturní program 
žáků 1. stupně ve velké tělocvičně, 

otevřené vyučování v některých tří-
dách, výstavy obrazů našich býva-
lých kolegů pana Jaroslava Karáska 
a paní Bronislavy Součkové, všechny 
odborné učebny, čítárnu s  knihov-
nou, ALBI třídu a  v  dalších prosto-
rách nejrůznější expozice a  ukázky 
činnosti naší školy - ukázky kronik, 
prezentace školních projektů… Ještě 
před vstupem do budovy se mohli 
potěšit celým okolím školy, krásnou 
zahradou s přírodní učebnou.
Mezi čestnými hosty jsme přivítali 
např. pana starostu a další členy rady 
města a zastupitelstva, bývalé ředitele 
pana Čestmíra Lovětínského a pana 
Jiřího Hroudu, dále hosty družební 
školy ze slovenského Stakčína, zá-
stupce sponzorů a mnohé další milé 
návštěvníky. Velice rádi jsme přiví-
tali naše bývalé kolegy, důchodce. 
V návštěvní knize nám někteří hos-
té zanechali pěkné vzkazy. Toho si 

upřímně vážíme. 
U vchodu do školy bylo rušno, hosté 
si zde mohli za symbolických 10 Kč 
zakoupit pečlivě připravený alma-
nach, k  němuž dostávali kuličkové 
pero s  logem ZŠ Slavonice. Někte-
ří štědří poděkovali i  dobrovolným 
vstupným. Kdo měl zájem, toho se 
ujali žáci 9. ročníku a provázeli je po 
rozsáhlém areálu. K  dispozici bylo 
občerstvení a  především svěží, pro-
světlená, nazdobená a  na 45 roků 
opravdu stále moderně vyhlížející 
budova. 
Slavnostní den byl zakončen odpole-
dním posezením současných a býva-
lých zaměstnanců v prostorách škol-
ní jídelny, kde bylo podáváno bohaté 
pohoštění, ale především se vzpomí-
nalo, povídalo, lidé se zasmáli a co je 
důležité, setkali se!

pokračování na další straně
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Z nejrůznějších stran zachycené sig-
nály, dojmy a  konstatování svědčí 
o  jediném, Den otevřených dveří se 
vydařil. I to je dokladem toho, že ZŠ 

Slavonice, jako jedna ze zásadních 
institucí našeho města, si své po-
vinnosti plní na vysoké úrovni pod 
vedením kvalitního pedagogického 

sboru a erudovaného, kompetentní-
ho vedení, podporována vstřícným 
zřizovatelem, městem Slavonice.
   Jan Říha

legiovlak
V úterý 30. května se třídy 8. A a 9. 
A spolu s vyučujícími dějepisu Mgr. 
Jitkou Pavlů, Mgr. Radkou Novot-
nou a  asistentkou pedagoga Karolí-
nou Chmelovou vydaly na exkurzi 
do Jindřichova Hradce. Na vlakovém 
nádraží byl přistaven tzv. „Legio-
vlak“. Tato souprava vagonů křižuje 
již od května 2015 různá místa České 
republiky. V tomto roce jsme si při-
pomněli sté výročí založení „České 
družiny“ (počáteční název našeho 
pozdějšího legionářského vojska).
Žáci si za výkladu průvodce obleče-
ného v  dobové uniformě prohlédli 
celou výstavu, která se snaží detail-
ně zmapovat období tzv. „ešalonové 
války z  r. 1918 – 1920“. Těmito vla-

ky se desetitisíce československých 
legionářů přepravily v  době občan-
ské války v  Rusku po Transsibiřské 
magistrále a průjezd si často musely 
vybojovat bojem s  bolševiky. „Legi-
ovlak“ se skládá z  několika zrekon-
struovaných vagonů, například z tzv. 
těplušky (nejčastěji používaný vagon 
pro mužstvo), z  vozu polní pošty, 
zdravotního, filmového, velitelského, 
štábního, obrněného, prodejního, 
krejčovského, kovářského, ubytova-
cího a otevřeného plošinového vozu, 
na němž je umístěno dělo a polní ku-
chyň. Ve všech vozech na nás čekalo 
věrné dobové vybavení jednotlivých 
vozů, legionářské uniformy, ale také 
originální exponáty a několik stovek 

fotografií na panelech mapujících 
historii čs. legií. 
V  jednom z  vagonů si bylo možno 
na závěr prohlídky zakoupit pamět-
ní předměty či odborné a populárně 
naučné publikace s touto tematikou. 
V  tomto vagonu byl umístěn i  po-
čítač, který obsahoval vyhotovený 
seznam našich veškerých legionářů 
a který se na základě zasílaných foto-
grafií, dokumentů a vzpomínek pří-
buzných neustále doplňuje. 
Po skončení prohlídky jsme si s na-
ším průvodcem udělali společnou 
fotografii, poděkovali a vyrazili zpát-
ky k  domovu, obohaceni o  spoustu 
nových a zajímavých informací.

 Jitka Pavlů

sexuální výchova s doktorem Weidenthalerem
Ve středu dne 31.  května  2023 pro-
běhla na Základní škole Slavonice 
přednáška na téma Sexuální výcho-
va, které se účastnili žáci osmého 
a  devátého ročníku. Přednášejícím 
byl pan doktor František Weidentha-

ler, odborný ženský lékař.
Řada témat z oblasti sexuální výchovy 
je pro diskuzi velmi složitá, ovšem pan 
doktor společně s žáky se tohoto úkolu 
zhostili se ctí. Dotkli se témat týkají-
cích se nejen dívek, ale i chlapců. Zod-

povězeny byly i  choulostivější dotazy 
ze sexuologické oblasti. Můžeme pou-
ze doufat, že dnes poměrně dobře in-
formovaná mládež bude schopna své 
znalosti využívat i v budoucím životě.

 Karolína Chmelová

červnové akce na 1. stupni
Žáci prvních, druhé a třetí třídy do-
stali dárek k  Mezinárodnímu dni 
dětí. Dne 1. června zhlédli v KD ve 
Slavonicích pohádku O  Luciášovi 
a  makových buchtách. Za tento dá-
rek můžeme poděkovat našemu in-

formačnímu centru. Pohádka o lásce 
a přátelství děti velmi potěšila. 
A  teď z  jiného soudku. V  úterý 
13.  června nás navštíví kurátor pro 
děti a  mládež, pan Bc. Miroslav 
Luks, aby s dětmi pohovořil o těchto 

tématech: cizinci mezi námi; neber, 
co není tvoje; vztahy mezi dětmi; zá-
školáctví. Žáci se dozví mnoho důle-
žitých informací.

 kolektiv 1. stupně

kroužek – drony
Naše ZŠ dlouhodobě spolupracuje 
se SŠTO Dačice. Tento příspěvek se 
týká Polytechnického kroužku, kon-
krétně dronů.
Sedm žáků vyššího stupně se i tento 
školní rok 2022/ 2023 mohlo přihlá-
sit do výše uvedeného kroužku. Uči-
li se ovládat drony, natáčet, střihat 
a různě upravovat pořízená videa za 

pomoci softwarových aplikací. Zpo-
čátku byl zájem žáků veliký, ovšem 
do zdárného konce vše dotáhli jen 
dva žáci, Tobiáš Hambálek a Šimon 
Prílesan. Dosažené dovednosti pak 
prezentovali svým spolužákům. Ši-
monovým mistrovským kouskem 
bylo přistání dronu na Tobiášově 
dlani. Tím oba získali obdiv spolužá-

ků. Šimon za precizní přistání a To-
biáš za velkou odvahu. 
Celý projekt byl zakončen 6. června 
návštěvou výrobních prostor a  mu-
zea společnosti ŠKODA AUTO a. s. 
Mladá Boleslav. I  tato exkurze byla 
nevšedním zážitkem.

 Jiřina Habrová
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atletický trojboj
6. června 2023 se v Jindřichově Hrad-
ci konal atletický trojboj. Tuto soutěž 
tvoří tři disciplíny - hod kriketovým 
míčkem, běh na 50 m a skok do dál-
ky.
Naši školu reprezentovali: Eliška 

Kofroňová, Adéla Němcová, Melá-
nie Machová, Diana Marková, Patrik 
Karpíšek, Adam Kutina, Tomáš Do-
ležal a Jaroslav Břečka.
Obzvlášť dívky si vedly velmi úspěš-
ně. Celkové prvenství si v  katego-

rii starších dívek vybojovala Eliška 
Kofroňová a  v  kategorii mladších 
dívek Melánie Machová. V celkovém 
součtu bodů dívek i chlapců získala 
naše škola krásné 3. místo. 

 Lenka Pahl

koncert zuš Dačice
V prostorách malé tělocvičny proběhl 
ve čtvrtek 8. června 2023 koncert vážné 
i novodobé hudby. Přijeli k nám uměl-
ci ze Základní umělecká školy Dačice. 
Hosté zahráli nejdříve žákům 1. stup-
ně a  následně i  starším spolužákům 
z  2. stupně. Zazněly ukázky klasické 
hudby, veselých písniček a  známých 
filmových melodií. Hudebníci zahráli 

na celou řadu hudebních nástrojů - 
kytary, akordeon, lesní roh, klávesové 
nástroje, dechové nástroje. 
Především je třeba vyzdvihnout žáka 
5.  třídy Viktora Wanglera, který só-
lově předstoupil a  zazpíval publiku 
dva známé pohádkové hity – Statis-
tika, Dělání. Koncertní provedení 
všech žáků zanechalo u  poslucha-

čů ty nejkrásnější hudební zážitky 
a  zpříjemnilo konec školního roku. 
Dost možná, že skladby, zahrané 
a  zazpívané jejich vrstevníky, spo-
lužáky a  kamarády, motivují dětské 
posluchače k  tomu, aby sami začali 
hrát a zpívat. Děkujeme a  těšíme se 
na další hudební zážitky. 

 Lada Joklová

Vážení rodiče, zaměstnanci základní školy slavonice a ostatní příznivci zdejší školy
Vzhledem k tomu, že se kvapem blíží 
konec školního roku, dovolte, abych 
se s Vámi ještě před školními prázd-
ninami jménem vedení školy roz-
loučila a popřála Vám, ať si nadchá-
zející dva měsíce prožijete v pohodě 
se spoustou sluníčka a  nevšedních 
zážitků, ať už v  naší krásné zemi, 
nebo někde v zahraničí. A těm, kteří 

chtějí relaxovat v klidu domova, přeji 
zasloužený odpočinek s načerpáním 
hodně sil a energie do následujícího 
školního roku.
I když se to nezdá, dva měsíce jsou 
dlouhá doba. Přeji Vám, abyste je 
prožili podle Vašich představ, po-
kud možno bez nepředvídatelných 
událostí tak, abychom se v září zase 

všichni ve zdraví setkali.
O tom, co se bude ještě do konce le-
tošního školního roku na ZŠ konat 
a jak proběhne slavnostní zakončení, 
Vám podáme informace v červenco-
vých Slavonických novinkách.
S přáním krásně prožitých prázdnin 
a dovolených

Jitka Kašparová, ředitelka školy

atletika druhého stupně 
V  květnu se rozjely atletické soutěže 
pořádané pro druhý stupeň základních 
škol. Konkrétně to bývá Pohár rozhlasu 
a Atletický čtyřboj. Obou těchto soutě-
ží se zúčastňují i družstva naší školy. 
První byl na pořadu Pohár rozhlasu 
konaný 11. května v Jindřichově Hrad-
ci. Slavonickou školu reprezentovalo 
početné družstvo žáků a žákyň 6. – 9. 
třídy. Jednotlivé výkony se započítávaly 
do celkového hodnocení. 
Naši školu reprezentovali: mladší žá-
kyně - Machová Jolana, Trávníčková 
Tereza, Tesárková Lucie, Machová 
Jana, Foglová Eliška, Černá Vendula, 
Cimbálníková Elen, Tůmová Laura, 
Salajková Vanesa, Neshybová Michae-
la; starší žákyně - Šimánková Markéta, 
Zabloudilová Ela, Jindráková Julie, Ne-
chanická Gabriela, Dvořáková Hedvi-
ka, Kuncová Karolína, Pahl Johanna, 

Bártová Aneta; mladší žáci - Kotulán 
Patrik, Pahl Jakob, Schorný Jan, Prí-
lesan Šimon, Havlík Pavel, Slabý Jan, 
Majstr Ivan, Kudrna Jan, Beran Leoš;
starší žáci - Nosek Matyáš, Duchoň Lu-
káš, Růžička Jan, Pavliš Richard, Panzer 
Patrik, Nerad Jiří, Kryzan Pavel, Kout-
ný Jindřich, Jeroušek Dominik.
Nejlépe se s  konkurencí popasovalo 
družstvo mladších žáků, které skonči-
lo na druhém místě, starší žákyně byly 
čtvrté, žáci pátí a mladší žákyně obsa-
dily šesté místo.
Jen o  pár dnů později, konkrétně 
16.  května, proběhlo opět v  J. Hradci 
okresní kolo Atletického čtyřboje. Zde 
reprezentovala pouze čtyřčlenná druž-
stva. Každý závodník musel absolvovat 
běh na 60 metrů, 1000 metrů, skok do 
dálky nebo výšky, hod kriketovým míč-
kem a u starších také vrh koulí. V této 

soutěži se hodnotí nejen bodový zisk 
celého družstva, ale také jednotlivce. 
Nejlépe si vedl Dominik Jeroušek (9. 
A), který zvítězil, a Pavel Havlík (6. A), 
který se umístil na 3. místě. V  druž-
stvech se mladší i  starší žáci umístili 
na bronzových stupních, starší žákyně 
byly čtvrté a  mladší žákyně obsadily 
osmou pozici.
Složení družstev: mladší žákyně - Ma-
chová Jana, Černá Vendula, Trávníč-
ková Tereza, Machová Jolana, Tůmová 
Laura; starší žákyně - Kuncová Karolí-
na, Dvořáková Hedvika, Bártová Ane-
ta, Šimánková Markéta, Jindráková Ju-
lie; mladší žáci - Majstr Ivan, Schorný 
Jan, Slabý Jan, Prílesan Šimon, Havlík 
Pavel; starší žáci - Koutný Jindřich, No-
sek Matyáš, Pavliš Richard, Jeroušek 
Dominik.

 Pavla Schorná
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MĚSTSkÁ kNIhOVNA

Romány pro ženy, společenské romány:
BACH, Tabea: Dům hedvábí: Intriky
BACH, Tabea: Dům hedvábí: Odkaz
COLE, Martina: Zrada
ČECHOVÁ, Dagmar Digma: Víš, že nemusíš?
FINKOVÁ, Linda: Stará, tlustá, blbá
HENRY, Veronica: Noc v Orient Expresu
HLAVATÁ, Dana: Žila jsem s bláznem
HINDRÁKOVÁ, Hana: Svítání nad savanou
MORNŠTAJNOVÁ, Alena: Les v domě
NAVRÁTILOVÁ, Renáta: Setkání v soumraku
PALETA, Soňa: Pražačka na vsi
QUICK, Amanda: Dáma s minulostí
VAN DYNEK, Rachel: Zničená, Zatracený, Zlomená
WAKE, Jules: S láskou z Paříže
WATSON, Jo: Fakt šílená, Já a ty, navždy, Mám tě 
ráda, nemám tě ráda, S láskou tě nenávidím
ZAPATA, Mariana: S láskou, Lukov

Detektivky, thrillery:
ABBOTT, Megan: Horečka
BERAN, Ladislav: Posedlost zločinem
BUSSI, Michel: Byla prý docela hezká
CAMPBELL, Michele: Žena, která věděla příliš 
mnoho
ČERNUCKÁ, Veronika: Večírek s  hořkým kon-
cem
ČEŠKA, Stanislav: Podezřelá smrt
FIELDS, Helen: Dokonalá lítost
JACKSON, Lisa: Dívka, která přežila
KLEVISOVÁ, Michaela: Vraní oko
NESBO, Jo: Zatmění
PETRIE, Nick: Tulák
STEINBAUER, Boris: Neřád

UPOZORNĚNÍ
Z důvodu dovolené bude v knihovně ZAVŘENO od 3. 7. do 7. 7. 2023 a dále 
pak dva týdny v době od 24. 7. do 4. 8. 2023. Přijďte si pro četbu včas!

Pán domu 
je název nové soutěže (křížovky) pro 
čtenáře do 15 let, kterou knihovna 
připravila na voňavý měsíc červen. 
Slosování soutěže o  pět čokoládo-
vých odměn proběhne v  pondělí 
26. 6. 2023.

nové knihy 
Za měsíc květen přibylo do fondu knihovny celkem 50 knižních novinek, 
z toho 38 románů pro dospělé čtenáře, 1 naučný titul pro dospělé čtenáře a 11 
zábavných knih pro děti a mládež a naučný titul pro děti a mládež.

Pasování čtenářů 
Celkem 31 prvňáčků z  1.A  a  1.B 
Základní školy Slavonice bylo při 
slavnostním ceremoniálu ve čtvrtek 
18.  května  2023 pasováno panem 
králem Karlem a  za asistence prin-
cezny Karolíny na čtenáře. 

historické romány:
KLABOUCHOVÁ, Petra: Podvod zlatého faraona
NOVOTNÁ, Martina: Svědectví uloupené dýky
NOVOTNÁ, Martina: Záhada zmizelého šlechtice
VONDRUŠKA, Vlastimil: Zásnubní prsten

Dobrodružné romány:
CUSSLER, Clive: Ďáblovo moře

naučná literatura pro dospělé:
GREGOR, Rosťa: Pěšky Karpatským obloukem (cestopisy)
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Pohádky
JOST, Alain: Princezna Šmoulinka

První čtení:
SERNA, Ana: O hlemýždi Hynkovi
SERNA, Ana: O výru Václavovi

Příběhy pro děti:
ARNOLD, Elana K.: Prostě Harriet
HALÁSZOVÁ, Kateřina: Nejlepší prázdniny

Příběhy o zvířatech:
BELL, Mia: Kočičí království: Mourinka na 
výpravě
BIRCK, Bengt: Jojo
KELLY, Tilda: Osiřelá koala

Fantasy
BARDUGO, Leigh: Griša 1: Světlo a stíny
BARDUGO, Leigh: Griša 2: Bouře a vzdor
BARDUGO, Leigh: Griša 3: Zkáza a nadějě

Přijďte do knihovny, ze spousty nových i starších titulů si jistě vyberete!

Lenka Lanczová

24.06.2023 – Plucarová Martina, Denisova 352/II, Jindřichův Hradec, tel.: 776 325 758
25.06.2023 – Pokorná Dana, Pístinská 272, Stráž nad Nežárkou, tel.: 384 389 329
01.07.2023 – Pokorný Luboš, sídl. Vajgar 724/III, Jindřichův Hradec, tel.: 384 322 081
02.07.2023 – Matlasová Jana, Sportovní 445, Kunžak, tel.: 724 540 909
05.07.2023 – Ryšánek Jiří, Žižkova 820, Nová Bystřice, tel.: 384 386 330
06.07.2023 – Slanina Oldřich, Schwaigrova 327, Jindřichův Hradec, tel.: 384 391 774
08.07.2023 – Slaninová Eva, Schwaigrova 327, Jindřichův Hradec, tel.: 384 391 774
09.07.2023 – Princová Dana, Otín 58, Jindřichův Hradec, tel.: 384 362 450
15.07.2023 – Soldánová Milada, Nádražní 293, Jindřichův Hradec, tel.: 384 361 750
16.07.2023 – Urbánková Věra, Horní náměstí 516, Slavonice, tel.: 602 673 439
22.07.2023 – Princová Dana, Otín 58, Jindřichův Hradec, tel.: 384 362 450
23.07.2023 – Trpáková Romana, Nádražní 293, Jindřichův Hradec, tel.: 603 107 991
29.07.2023 – Šmíd Pavel, Roschova 850, Jindřichův Hradec, tel.: 722 360 903
30.07.2023 – Zadražilová Zdeňka, Denisova 352/II, Jindřichův Hradec, tel.: 384 363 571

ZubNÍ pOhOTOVOST

Zubní pohotovost probíhá vždy v čase od 8:00 do 12:00 hodin! Více informací je poskytováno na tel. čísle 
384 376 111 (ústředna Nemocnice J. Hradec, a. s.) nebo na https://hradeczije.cz/zubni_pohotovost/
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kVĚTNOVý SLAVONICký SpECIÁL
V  sobotu 20.  května se na místní 
střelnici konal druhý ročník soutě-
že s  názvem Květnový Slavonický 

speciál. Více jak sedmdesát střelců 
a střelkyň předvedlo své dovednosti 
ve třech kategoriích. Dle vyjádření 

zúčastněných má soutěž velice dob-
rou úroveň díky pečlivé přípravě, 
plynulému průběhu i  domácímu 
občerstvení.
V kategorii velkorážní pistole zvítě-
zil Jaroslav Sokolík z KVZ při UVS 
JH, nejlepší výsledky střelby z  re-
volveru měl Aleš Seitl z  domácího 
klubu SSK Slavonice a  první místo 
ve střelbě z pistolové karabiny získal 
Karel Kühtreibr, taktéž člen klubu 
SSK Slavonice.
Předseda místního střeleckého klu-
bu M. Dvořák ml. ocenil ukázně-
nost všech účastníků soutěže a  její 
klidný průběh.

 Za SSK Slavonice 
Jitka Karpíšková

TENISOVý TuRNAj
Dne 27.  5.  2023 se po roční pau-
ze podařilo uspořádat na kurtech 
ZŠ Slavonice  II. tenisový turnaj ve 
čtyřhře mužů. Turnaje se zúčast-
nilo šest dvojic, hrálo se ve dvou 
skupinách, každý s každým na čty-
ři vítězné gamy. Poté následovalo 
semifinále a  finále. Většina utkání 
byla velmi vyrovnaná a  často roz-
hodoval tiebreak. Ve finále se střetla 
dvojice Martin Trávníček s  Petrem 
Kaplanem proti dvojici Martin Ja-
nák s Davidem Doležalem. Po tuh-
ém boji se štěstí přiklonilo na stranu 
Martina s Petrem. Třetí místo vybo-
jovali Pavel Plachý a  Libor Svobo-
da. První tři dvojice obdržely jako 
cenu dárkové balíčky. Důležitým 
momentem bylo i  krásné slunečné 
počasí.
Jsem rád, že se podařilo najít ter-
mín a turnaj uskutečnit. Za všechny 
přítomné děkuji za věnované ceny 
městu Slavonice. Věřím, že se i pří-
ští rok podaří uspořádat III. ročník.

Za sportovní komisi
 Jiří Hrouda
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čT DéčkO
Turistické informační centrum Sla-
vonice bylo opět vybráno jako jedno 
z míst letní soutěže ČT Déčko, letos 
na téma KONEC TELKY?! Pomoct 
zachránit televizi můžete i vy. V oko-
lí Slavonic budou ukryty dvě kešky 
(schránky) s  úkoly, jejichž úspěšní 
řešitelé budou zařazeni do hry o za-
jímavé ceny. Soutěž probíhá během 
letních prázdnin, tedy od začátku 
července do konce srpna. Více infor-
mací o  zapojení do soutěže a  jejím 
průběhu najdete na www.konectelky.
cz, webových stránkách a sociálních 
sítích TIC Slavonice nebo přímo 
v TIC Slavonice.

Turistické informační centrum 
Slavonice

pOhÁDkA O pRINCEZNĚ, LuCIÁšOVI A MAkOVýCh buChTÁCh 
k MEZINÁRODNÍMu DNI DĚTÍ
Město Slavonice připravilo k  příležitosti Mezinárodního dne 
dětí pohádkou O princezně, Luciášovi a makových buchtách. 
Do sálu kulturního domu přišlo přibližně 160 malých diváků ze 
základní a mateřské školy. Že se pohádka opravdu líbila, můžete 
vidět na fotkách. 

Za Turistické informační centrum I. Čaloudová, Š. Pokorný

pODĚkOVÁNÍ
Tímto děkuji Podniku města Slavonice za 
včasnou likvidaci suchých stromů na Stráž-
ném vrchu.

J. Pova
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Kalendář aKcí ZámeK dobrohoř
červenec – srpen 2023

Koncert
hudebně vzpomínkové povídání nejen o Laďce 
KOZDerKOvÉ s rodinou KOZDerKOvÝcH

účinkují Ladislav Kozderka, Květa navrátilová, 
Laďka Kozderková, Terezka Koléšková, klavírní 
doprovod vladimír strnad, povídání o Laďce Koz-
derkové Jan Herget

JaZZový Koncert 
petra vLKOvÁ s přáteli

Koncert 
Jan BUrIAn, písničkář, spisovatel a cestovatel

od 18 hodin
sobota 1. 7. 2023 čtvrtek 27. 7. 2023

sobota 5. 8. 2023

od 18 hodin

od 18 hodin

DEN DĚTÍ
K příležitosti oslavy Mezinárodního 
dne dětí se v sobotu 3. června usku-
tečnila tradiční akce Cesta pohádko-
vým lesem. Trať tvořilo celkem tři-
náct stanovišť se zajímavými úkoly, 
které své účastníky provedly světem 
pohádek. Děti i dospělí se tak moh-
li seznámit se Sněhurkou a  trpaslí-
ky, Patem a  Matem, objevovali lesy 
s  loupežníkem Rumcajsem, zahráli 
si na indiány, vařili s Pejskem a ko-
čičkou, s  Krtečkem ušili kalhotky 
s  kapsami, poznávali druhy zeleni-
ny s Kozlíkem zahradníkem, chytali 
rybičky u  rybářů a  užili si spoustu 
legrace i na ostatních krásně připra-
vených pohádkových zastaveních.
V  areálu Strážného vrchu, kde byl 
umístěn start a  cíl pohádkové trasy, 
probíhal doprovodný program v po-
dání Divadla Andromeda. O  vylep-
šení outfitů se postarala paní Zuzana 
Krajčovičová se svou tiskařskou díl-
nou a nechybělo ani malování na ob-
ličej se slečnou Terezou Kaláškovou. 
Občerstvení zajistili pan Petr Chalu-
pský a Řeznictví – Petrik Slavonice. 
Všem velmi děkujeme za skvělou 
spolupráci.
Největší poděkování však patří Sboru 
dobrovolných hasičů Slavonice, kteří 
se i po rozsáhlém nočním zásahu této 
akce zúčastnili a  připravili oblíbené 

Soptíkovo stanoviště. Děkujeme moc 
také všem místním spolkům a orga-
nizacím: Spolek SRS, Klub důchodců 
a  Svaz tělesně postižených, Městský 
výbor KSČM, TJ Sokol Slavonice, 
Střelecký klub Slavonice, slavoničtí 
myslivci a  rybáři, Junák Slavonice, 
zahrádkáři ze Slavonic, Ranch Ve-
selíčko, nadšencům z ulice Jana Žiž-
ky a  dále pak dobrovolnicím - paní 
Aleně Novotné a paní Daně Krtkové. 
Poděkování náleží i  zaměstnancům 
Podniku města Slavonice.
Na cestu se vydalo 450 dětí v dopro-

vodu rodičů, prarodičů, kamarádů 
a  kamarádek. První účastníci se na 
trať vypravili přesně ve třináct ho-
din, poslední zúčastnění dorazili do 
cíle kolem šesté hodiny. Celou akci 
doprovázelo pěkné počasí a  dobrá 
nálada. Věříme, že si všichni užili 
krásné sobotní odpoledne v přírodě 
a  na čerstvém vzduchu a  odnesli si 
spoustu nezapomenutelných zážitků.
Akci finančně podpořilo město Sla-
vonice.

Za Turistické informační centrum  
Š. Pokorný, I. Tepříková a I. Čaloudová



17

červen 2023



slavonické novinky

18

DORO &  WARLOCK
REV IVAL

 

 

1.
ČERVENEC

20 2 3

1 8 : 0 0  |  S O B O T A
N Á M Ě S T Í   M Í R U ,  S L A V O N I C E

E R U P C E -  P Ř E D K A P E L A

O B Č E R S T V E N Í  P O  C E L O U  D O B U
Z A J I Š T Ě N O -  L U K Á Š  C H O C H O L O U Š

 
A K C I  P O Ř Á D Á  M Ě S T O  S L A V O N I C E
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náměstí Míru

koncert

náměstí Míru

POKUS O REKORD

sobota 15. 7. od 19 hodin

VIVAT VARHANY

O PALEČKOVI

SLAVONICKÉ

čtvrtek 18. 7. od 19 hodin

KUTLURNÍ LÉTO 2023

2. - 6. 8.

HROMADNÉ 
FOCENÍ

Změna programu vyhrazena. Aktuální informace na www.i.slavonice-mesto.cz.

koncert
zahrada infocentra

KAŽDÉ PONDĚLÍ OD 18 HODIN

KOMENTOVANÁ PROHLÍDKA
CÍRKEVNÍCH PAMÁTEK

úterý 18. 7. od 19 hodin

LÁSKA

SLAVNOSTI
TROJMEZÍ

divadlo pro děti
účinkuje Divadélko Mrak

Kostel Nanebevzetí 
Panny Marie, Slavonice

sobota 1. 7. OD 18 hodin sobota 1. 7. od 19 hodin sobota 1. 7. od 20 hodin

neděle 9. 7. od 16 hodin4. -  7. 7. sobota 15. 7. od 18 hodin

sobota 22. 7. od 19 hodin

1. 7. - 31. 8. 2019

pátek 21. 7. od 18 hodin 

DORO & WARLOCK
REVIVAL + ERUPCE

ROMAN FRIC
VERNISÁŽ FOTOGRAFIÍ

Institut Slavonice

RODINNÝ FESTIVAL

Slavonice

SPOLEKTIV

zahrada infocentra

náměstí Míru

Mezinárodní hudební fetival

SLAVONICE
FEST

SRAZ V PODLOUBÍ U KOSTELA
NÁMĚSTÍ MÍRU

1. 7. - 31. 8. 2019
KAŽDÝ DEN V 11 A 15 HODIN

KOMENTOVANÁ PROHLÍDKA
LUTERÁNSKÉ MODLITEBNY

DŮM U GIORDANŮ
HORNÍ NÁMĚSTÍ ČP. 517

1. 7. - 31. 8. 2019
KAŽDÝ ČTVRTEK A SOBOTU OD 18 HODIN

GRILOVÁNÍ 
NA BEJČKOVĚ MLÝNĚ

KAŽDÝ DEN OD 12 DO 15 HODIN

OBĚDOVÝ BUFET
NA BEJČKOVĚ MLÝNĚ

rockový koncert

Mezinárodní hudební fetival

VIVAT VARHANY
Kostel Božího Těla,

Slavonice

Mezinárodní hudební fetival

VIVAT VARHANY
Kostel Nanebevzetí 

Panny Marie, Slavonice

Mezinárodní hudební fetival

VIVAT VARHANY
Kostel Nejsvětější

Trojice, obec Klášter

Letní filmový a hudební festival
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10 LET 
FESTIVALU

www.slavonicefest.cz

POJIŠTĚNÍ – ÚVĚRY – HYPOTÉKY – FINANČNÍ PORADENSTVÍ 

Mgr. VLADIMÍR NOVOTNÝ 
Tel.: 605068546 E-mail: vladimir.novotny@okklient.cz 

náměstí Míru 480, Slavonice 

POJIŠTĚNÍ VOZIDEL – MAJETKU – ŽIVOTNÍ – 
ÚRAZŮ – ODPOVĚDNOSTI – CESTOVNÍ. 

STAVEBNÍ SPOŘENÍ – INVESTICE DO ZLATA. 
HYPOTÉKY - ÚVĚRY NA BYDLENÍ – 

SPOTŘEBITELSKÉ – PODNIKATELSKÉ A FIREMNÍ. 
 

Placená inzerce

Dne 1. července 2023 vyrazíme s kamarády na cyklistic-
ké dobrodružství okolo hranic České republiky v  rámci 
tzv. Stezky Českem, která celá měří přibližně 2250 km. 
Naše pouť odstartuje ve Slavonicích, kde se na tuto stezku 
napojíme a pošlapeme po směru hodinových ručiček na 
západ kolem hranic ČR. Stezka Českem je projekt, který 
vznikl na podzim roku 2020 v koronavirové době. Stez-
ka je pevně daná trasa podél hranic ČR a  spojuje naše 

zeměpisné kraj-
ní body (Z, S, 
V  a  J). Byla vy-
tvořena pro pěší 
i cyklisty. Naším 
startovním bo-
dem budou Sla-
vonice, a  pokud 
se zadaří, ob-
kroužíme Česko 
a  někdy během 
třetího prázdni-
nového víkendu 
dorazíme zpát-
ky do Slavonic 

STEZkA čESkEM NA kOLE pRO SDÍLENÍ
každý kilometr pomáhá

a poté ještě do Telče – do cíle.
Tato cesta má i  charitativní podtext  – podpořit telčský 
hospic Sdílení, který působí i na Slavonicku a Dačicku. 
Za každý ujetý kilometr věnujeme Sdílení 1 Kč (1 km = 
1 Kč). Pojedeme celkem tři a moji kamarádi se budou se 
mnou při jízdě různě střídat. Budeme moc rádi, pokud 
budete naši cestu sledovat na facebooku Sdílení a třeba ji 
i finančně podpoříte. Děkujeme!

 Jiří Nerad


